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PROTOKÓŁ 

z narady roboczej Sołtysów 
i Przewodniczących Osiedli w dniu 19.09.2024r. 

 
 

   W naradzie uczestniczyli: 
- Pan Mariusz Prawda – Burmistrz Gminy Kozienice, 
- Pan Robert Boryczka – Z-ca Burmistrza ds. Społecznych, 
- Pan Igor Czerwiński – Z-ca Burmistrza ds. technicznych, 
- Pani Sylwia Wąsik – Sekretarz Gminy Kozienice, 
- Pan Zbigniew Sitkowski – Kierownik ARiMR, 
- Sołtysi i Przewodniczący Osiedli, 
- Przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji w Kozienicach. 
 
  Program narady: 

1. Aktualności Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 
2. Informacje dotyczące najbliższej Sesji Rady Miejskiej. 
3. Wnioski i informacje. 

 
Zebrani otrzymali: 

 Informację o konkursie dla dzieci pt. „Bezpiecznie na wsi mamy – upadkom 
zapobiegamy” organizowany przez KRUS. 

 Gazety Sołeckie 
 

Pani Sekretarz Sylwia Wąsik przywitała wszystkich zgromadzonych i przedstawiła 
program narady. Przypomniała również że w miesiącu wrześniu odbywają się zebrania w 
sołectwach na których to sołtysi z mieszkańcami omawiają podział środków z funduszu 
sołeckiego na poszczególne przedsięwzięcia. 

 
Ad.1/ Aktualności Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 
 W tym punkcie Pan Zbigniew Sitkowski kierownik ARiMR przedstawił zasady wsparcia 
dla producentów rolnych poszkodowanych wskutek wiosennych przymrozków i gradobicia. 
Omówił również jak wypełnić wniosek o oszacowanie strat suszowych. 
 
Ad.2/ Informacje dotyczące najbliżej Sesji Rady Miejskiej. 
 Informacje dotyczyły uchwał które będą podejmowane na Sesji Rady Miejskiej  
między innymi w sprawie opłat za pobyt dzieci w żłobku miejskim. Jest to rządowy program 
„Aktywny Rodzic”. Zakłada on wypłatę świadczenia „aktywnie w żłobku” w wysokości 1500 zł 
na dziecko. W przypadku dzieci z orzeczeniami o niepełnosprawności ta kwota wynosi 1900 zł. 
To pieniądze, które będą wypłacane przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych wprost na konto 
żłobka, do którego dane dziecko uczęszcza. Co ważne, wniosek muszą złożyć sami rodzice lub 
opiekunowie. 
 
Ad. 3/ Wolne wnioski i informacje. 
Sołtys wsi Janów Pan Stanisław Bielas, zawnioskował o:  

– usunięcie zapadlisk w drodze z kostki brukowej ul. Konwaliowa, 
– usunięcie zachwaszczeń przy ogrodzeniu zakładu soków ul. Makowej i Mlecznej, 
– budowa drogi na ul. Fiołkowej, 
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– przesunięcie płotów z drogi gminnej na posesje, za które gmina zapłaciła na ul. 
Konwaliowej 24, 29, 53 i 71, 

– wyniesienie skrzyżowań ul. Szafirowa i ul. Konwaliowa (godz. szczytu pojazdów od godz. 
6:30 do 8:00 i od 14:00 do 16:00 komisja sprawdzała pomiędzy godz. 10:00 – 11:00), 

– projekt i budowa chodnika na ul. Konwaliowej 
Sołtys wsi Staszów Pan Grzegorz Wrona, zawnioskował o: 

– odbiór opon rolniczych, 
Sołtys wsi Kępa Wólczyńska Pani Renata Telbusiewicz, zawnioskowała o: 

– zaproszenie na kolejną naradę przedstawiciela Starostwa Powiatowego w Kozienicach,  
– usunięcie gałęzi,  

Przewodniczący Osiedla nr 4 Pan Arkadiusz Molenda - zgłoszone wnioski i zapytania: 
– Jak Gmina Kozienice jest przygotowana pod względem ochrony przeciwpowodziowej, 

czy Wody Polskie wywiązują się ze swoich obowiązków  
- jeżeli nie czy było to zgłoszone do instytucji kontrolujących?  

– Czy są analizowane, ćwiczone różne scenariusze dotyczące wystąpienia zagrożenia 
powodziowego?  

W zawiązku z powodzią w południowo-zachodniej części kraju wiele samorządów, 
instytucji, osób prywatnych organizuje zbiórki na rzecz powodzian. Niestety rząd, część 
instytucji zawiodło przed powodzią ale także i teraz -  źle to świadczy o stanie państwa skoro 
potrzeba oddolnych inicjatyw pomocowych bo władza nie reaguje, wolno reaguje, nieudolnie 
reaguje. Dlaczego nie ma koordynacji w kwestii pomocy, zbiórek na poziomie powiatu i gmin? 
Nie ma także jednolitej wspólnej i spójnej informacji na ten temat. 

– Dlaczego Urząd Miejski ale także Starostwo Powiatowe nie pamiętało o dacie agresji 
Związku Radzieckiego na Polskę która miała miejsc 17 września 1939 roku?  

– Zgłaszałem potrzebę przeglądania monitoringu po stwierdzeniu uszkodzeń na skwerze 
na osiedlu Piaski w celu ustalenia przyczyn i ewentualnych sprawców. Uszkodzeniu 
uległa trampolina. Czy monitoring był przeglądany, jaki był koszt naprawy i kto go 
poniósł?  

– Na skwerze na osiedlu Piaski nadal nie usunięto przyczyny ściekania solanki na 
betonowy plac i spływania jej na tereny zielone – co niszczy zieleń. Czy będzie to 
naprawione? Kiedy i kto poniesie koszty? Kto nadzorował i odbierał tężnie?  

– Występują uszkodzenia nawierzchni na ul. Hamernickiej w okolicach progów 
zwalniających oraz na rondzie – proszę o sprawdzenie i podjęcie decyzji o ewentualnych 
naprawach.  

– Proszę o zabezpieczenie środków finansowych w przyszłym budżecie na wykonanie 
zatoki postojowej na ul. Nowy Świat w okolicach bloku Nowy Świat 8a – ze względu na 
coraz większy ruch samochodów ciężarowych z mleczarni oraz osobowych dowożących 
dzieci do szkoły i z szkoły umiejscowienie tam zatoki parkingowej poprawiłoby to 
bezpieczeństwo i prawidłowe funkcjonowanie.  

– Proszę o podjęcie działań w kwestii naprawy nawierzchni na odcinku ul. Waryńskiego 
–  występuje tam dużo ubytków, uszkodzeń bloczków betonowych.  

– Na stronie Gmina Kozienice pojawiła się informacja, że Burmistrz Mariusz Prawda wraz 
z Wiceburmistrzem Igorem Czerwińskim spotkali si z Sekretarzem Stanu Piotrem 
Borysem w Ministerstwie Sportu i Turystyki omawiali możliwość wsparcia rozbudowy  
i modernizacji infrastruktury rekreacyjno – sportowej na terenie Gminy Kozienice. 
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– Czy rozmowy z Sekretarzem Stanu Panem Piotrem Borysem były konkretne, czego 
dotyczyły, czy tylko delegacja z Kozienic na tym spotkaniu omawiała sprawy czy byli tam 
inni samorządowcy – czy było to spotkanie robocze czy bardziej informacyjne, 
kurtuazyjne itp.  

– Co ustalono na spotkaniu – jakie postulaty zgłaszały władze Gminy a jakie poruszał Piotr 
Borys, co ustalono – poproszę konkrety. 

– Po raz kolejny proszę o powiadamianie sołtysów i przewodniczących osiedli o planach 
inwestycyjnych, terminach prac, odbiorach technicznych oraz o istotnych sprawach 
dotyczących danych osiedli, sołectw.  

– Opracowany jest plan ogólny dla Gminy Kozienice – jakie są zagrożenia, wady, 
ograniczenia z tego powodu dla mieszkańców oraz gminy? Jaki będzie koszt 
opracowania?  

– Brak jest planu, zasad wykonywania inwestycji więc nie można ograniczać, sugerować 
aby to sołtysi, przewodniczący rezygnowali ze zgłaszania wszystkich potrzeb a skupili 
się na najważniejszych. 

– Co jest przyczynami likwidacji Spółdzielni Socjalnej? 
– Od kiedy wiadomo że Spółdzielnia Socjalna przynosi straty, dlaczego Gmina Kozienice 

nie informowała o sytuacji i na to nie reagowała. Kto był za to odpowiedzialny, czy to 
było ukrywane? 

– Czy spółdzielnia Socjalna była wspierana finansowo przez Gminę Kozienice i w jakiej 
kwocie? 

– Czy Spółdzielnia Socjalna była wspierana przez Gminę Kozienice poprzez zlecenie jej 
usług, zakupu towarów na zasadach uprzywilejowanych i czy było to uczciwe? 

– Na jaką kwotę Spółdzielnia Socjalna dostała dofinansowań? 
– Jaka jest procedura likwidacji – ile potrwa, jakie będą koszty likwidacji i kto je pokryje?  
– Kiedy i jakie będą koszty rozwiązania umowy o pracę z pracownikami? 
– Ile wynosi pensja prezesa Spółdzielni Socjalnej czy pensja była uzależniona od kondycji 

finansowej Spółdzielni? 
– Czy prezes Spółdzielni będzie nadal pobierał pensję aż do momentu zakończenia 

procesu likwidacji? 
Państwo omówili program Sesji ale na komisjach były poruszone także inne sprawy o których 
warto wiedzieć a także są sprawy istotne które należy wyjaśnić. 

– Czy może Pan  Burmistrz powiedzieć jakie są plany odnośnie podatków lokalnych, 
opłat za wodę, ścieki i śmieci ? 

Kwestia pożyczki którą gmina ma zamiar zaciągnąć. 
–  Jaki jest szacowany nie dobór środków na działalność bieżącą Gminy Kozienice do 

końca roku?  
– Kiedy Pan Burmistrz powziął wiedzę że brakuje środków i trzeba będzie wykonać jakieś 

działania, jakie to były działania i jaki skutek przyniosły? Chodzi o to czy podjęto się 
oszczędności, czy ograniczono, zrezygnowano z czegoś aby zmniejszyć deficyt?  

– Czy ktoś odpowie za brak środków a może jest jeszcze możliwe że Gmina np. pozyska 
jakieś środki zewnętrzne i budżet będzie spięty?  

– Dlaczego wybrano formę pożyczki a nie kredyt lub wypuszczenie obligacji?  
Proszę  o przedstawienie różnic plusów i minusów takich opcji. 

– Do jakich podmiotów finansowych zwróci się Gmina w celu uzyskania oferty pożyczki 
i czy przed podjęciem decyzji poinformuje jakie warunki pożyczki zostały 
przedstawione przez poszczególne instytucje finansowe?  
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– Czy Pan Burmistrz oraz radni mogą publicznie zadeklarować że pożyczka pójdzie tylko 
i wyłącznie na deficyt niezbędnych zobowiązań brakujących do końca roku a nie na 
przykład na finansowanie nowych inwestycji czy wydatki które nie są konieczne? 

– Czy Pan Burmistrz może zapewnić że jeżeli wpłyną środki zewnętrzne, dzięki którym 
będzie można zmniejszać deficyt o taką kwotę wcześniej będzie spłacona pożyczka. 

Na komisji została poruszona sprawa odpadającej elewacji na budynku Muzeum. Osobiście 
wielokrotnie interweniowałem w tej sprawie, rozmawiałem, pisałem pisma i nic z tym nie 
zrobiono. Proszę powiedzieć co było przyczyną uszkodzenia czy prace zostały prawidłowo 
wykonane zgodnie ze sztuka budowlana, czy były prawidłowo nadzorowane, czy jest 
dokumentacja „prac zanikających”, kto odbierał inwestycje, kto ponosi odpowiedzialność, jaki 
będzie koszt naprawy, kto go poniesie. Kiedy będzie to naprawione? 

– Czy do remontu oficyny są jeszcze jakieś zastrzeżenia, uwagi? (była awaria systemu 
przeciwpożarowego – co skutkowało zalaniem pomieszczeń i szkodami które do tej 
pory są widoczne, gdzie są np. mosiężne elementy typu klamki, gdzie drewniane 
maskownice rur, zdemontowano kraty itp.)  

– Na komisji poruszona została także kwestia regulaminów stypendiów sportowych, 
artystycznych i naukowych, finansowania zawodników za osiągnięcia a niekiedy za ich 
brak. Co roku chciałem aby siąść i znowelizować regulaminy które są niesprawiedliwe, 
uznaniowe – nikt nie chciał tego ruszać. Teraz podobno będą analizowane, jak będzie 
wyglądał tryb procedowania, czy będzie można jako mieszkaniec zgłaszać propozycję 
zmian – czy ma Pan Burmistrz jakieś własne przemyślenia odnośni poprawy tych 
regulaminów?  

– Czy Pan Burmistrz wiedział o wykonanym projekcie na nowy most, że została złożona 
dokumentacja w celu dofinansowania? Dlaczego więc nie poczekał Pan na 
rozstrzygnięcie programu tylko dopisał most do środków przeznaczonych na remonty 
chodników, dróg, budowę miejsc parkingowych a następnie zlecił Pan wykonanie 
remontu – łączny koszt remontu/modernizacji to 151 201,02 zł (przynajmniej taka 
kwotę Pan podał)Most po modernizacji ma ograniczenia tonażowe dla pojazdów które 
mogą po nim przejeżdżać – przed uszkodzeniem dopuszczalna masa pojazdu który 
może wjechać na most wynosiła 30 ton, po naprawie została ograniczona do 10 ton 
(masa kombajnu to 7-11,5 t, dopuszczalna masa całkowita przyczepy T700M/1 wynosi 
23 t, ładowność 16,9 t), nie zrobiono żadnych szykan aby nie wjeżdżały na most TIRy, 
nie ma kamer – więc nie tylko że most ma ograniczenia jeżeli chodzi o tonaż to jeszcze 
nie ma gwarancji że ponownie nie zostanie uszkodzony. Most doraźnie naprawiono 
wydając ok. 150 tyś zł a potem się okazało że Gmina Kozienice otrzymała 
dofinansowanie na nowy most w kwocie 3 900 000 zł. I co teraz?  

– Czy to  nie ma znamion niegospodarności, nie powinno być zgłoszone do organów 
ścigania? 

– Czy to nie jest tak że Państwo zrealizowali swoją obietnicę wyborczą nie licząc się  
– z kosztami ? 

  Towarzystwo Miłośników Ziemi Kozienickiej zawnioskowało o nadanie nazwy dla ronda 
koło Państwowej Straży Pożarnej – proponowana nazwa „Rondo Zygmunta I Starego” co jest 
logiczne i zasadne ponieważ obok znajduje się także mural z Zygmuntem Starym. Zastrzeżenia 
mam do tego że wielokrotnie ustnie i pisemnie zgłaszałem potrzebę nadania nazw rondom, 
skwerom i placom. Niestety cały czas był urzędniczy opór. Proponuję więc aby nadać nazwy 
także innym miejscom – jest to praktycznie bez kosztowe (nie trzeba wymieniać dowodów, 
pieczątek, aktów własności itp. – koszty to tylko wykonanie słupków i postawienie tabliczek). 
Chciałbym zaproponować nazwy dla ronda na Aleksandrówce – „Rondo WKZ”, Skweru przy 
Głowaczowskiej – „Skwer Energetyków”, skwer koło pomnika Niepodległości – „ Skwer Małpi 
Gaj” skweru przy Hamernickiej i Nowym Świecie – „Skwer Piaski” oraz dla ronda Hamernicka 
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– Nowy Świat – „rondo urzędniczych miernot” (rondo jest źle zaprojektowane, wielokrotnie 
było naprawiane, żaden urzędnik za to nie odpowiedział). 
 
Na zadane pytania i wnioski zainteresowanym odpowiedzi na bieżąco udzielali: 

1. Pan Mariusz Prawda  – Burmistrz Gminy Kozienice w sprawie: 
- budżetu, 
- uchwał, 
- budowy dróg, 
- remontu ul. Lubelskiej,  
- likwidacji Spółdzielni Socjalnej, 

2. Pan Igor Czerwiński – Z-ca Burmistrza ds. technicznych w sprawie: 
- metrobusa, 
- mostu w m. Janików, 
- ścieżki rowerowej, 
- placu zabaw, 
- przystanku autobusowego, 

3. Pan Robert Boryczka – Z-ca Burmistrza ds. społecznych w sprawie: 
- likwidacji szkół, 

4. Pani Sylwia Wąsik Sekretarz Gminy w sprawie: 
- funduszu sołeckiego, 
- projektu ścieżek rowerowych w ramach projektu Blue Valley. 

 
           Na zakończenie narady Pani Sylwia Wąsik podziękowała zebranym za przybycie 
informując jednocześnie, że wnioski zostaną przekazane merytorycznym dyrektorom, którzy 
dokładnie im się przyjrzą, oszacują możliwości realizacji bądź przekażą właściwym adresatom. 
 
 

Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała: 
Magdalena Kowalska                                                  


